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a r m a n m e l i . i r

 از حضور »شهربانو« 
در مسابقات آزاد بی خبر بودیم

ایسنا: حسین اوجاقی نایب رئیس فدراسیون 
شهربانو  مصدومیت  درباره  ایران  ووشوی 
منصوریان که به خاطر حضورش در تمرینات 
مسابقات آزاد پیش آمده است، توضیح داد: در 
حقیقت ما اصلا خبر نداریم که این مسابقات 
چه رقابت هایی بوده است چون با هماهنگی 
فدراسیون در آن شرکت نکرده اند. ایشان در اتاق 
عمل بودند که بنده به خواهرش الهه زنگ زدم که 
توضیحاتی دادند. چیزی که او توضیح دادند تفکر 
خودشان بود و دکتر لشگری چیز دیگری گفتند. 
نایب رئیس فداسیون ووشو ادامه داد: خانم الهه 
منصوریان گفتند که به دلیل وزن کم  کردن این 
مشکل برای شهربانو پیش آمده است، اما دکتر 
لشگری در مصاحبه ای که داشتند این موضوع را 
نگفته اند. طبق گفته دکتر لشگری دلیل جراحی 
چسبندگی روده بوده و گویا خانم شهربانو قبلا 
یکبار جراحی داشته اند که عوارض آن خودنمایی 
کرده است. بنده هم معتقدم برای این  مسابقات 
که از نظر من مسابقات متفرقه  و برای تیم  ملی 
نیست، ورزشکار باید جوری کار کند که خودش 

را خیلی اذیت نکند. 

خارجازمستطیلسبز

»ومبلی« در آستانه جایگزینی 
استانبول برای فینال  یگ قهرمانان

 وضعیت قرمز کرونایی در استانبول ممکن است 
به از دس دادن میزبانی فینال لیگ قهرمانان اروپا 
تبدیل شود. بر این اساس رسانه های انگلیسی 
اعلام کردند با توجه به صعود دو تیم انگلیسی 
به فینال لیگ قهرمانان اروپا و وضعیت کرونایی 
حاکم بر استانبول، فینال لیگ قهرمانان از این 
شهر گرفته می شود و به جای آن در ورزشگاه 
»ومبلی« شهر لندن برگزار می شود. فینال۲۰۲۱ 
لیگ قهرمانان اروپا تمام انگلیسی است و دو تیم 
چلسی و منچسترسیتی به دیدار نهایی راه یافتند. 
این بهترین خبر برای تیم ملی انگلیس قبل از یورو 
است که نشان می دهد ستاره های این تیم در مسیر 
درستی قرار دارند. یوفا قرار است به زودی تکلیف 
محل دیدار نهایی فصل ۲۰۲۱ لیگ قهرمانان اروپا 

را مشخص کند.

خـــبر

دیـــدگــاه

در هفته بیست ودوم لیگ برتر تیم پرسپولیس برابر سپاهان  به 
تساوی رسید.  بازی نسبتا خوبی از سوی هر دو تیم تماشا کردیم. 
البته خیلی ایده آل از آب درنیامد. به نظرم حساسیت زیاد بازی 
روی عملکرد دو تیم تاثیر داشت و بازیکنان بیشتر به کسب امتیاز 
فکر می کردند، بنابراین بازی پرفشاری از سوی هر دو تیم شاهد 
بودیم و سپاهان بیشتر تلاش می کرد تا هر طورشده امتیاز بگیرد 
چون چهار فصل است که پرسپولیس اجازه قهرمانی به این تیم 
نداده است.  یکی از مهمترین ایرادات دیدار پرسپولیس و سپاهان 
اعتراض بیش از حد به داور مسابقه بود. به نظرم داوران با قدرت 
قضاوت نمی کنند و قاطعیت ندارند. روی هر صحنه مسابقه که داور 
سوت می زد بازیکنان دو تیم به سمت او می رفتند و به تصمیم داور 
اعتراض می کردند که نباید چنین اتفاقی رخ دهد.  با توجه به اینکه 
بهترین بازیکنان ایران در دو تیم پرسپولیس و سپاهان حضور دارند 
توقع بازی بهتری از هر دو تیم داشتیم چون مدعی اصلی قهرمانی 
به حساب می روند ولی در کل تنش و استرس بیش از حد مانع از 
برگزاری بازی تماشاگرپسندی شد. پرسپولیس در زمان خوبی به 
گل برتری رسید اما در آخرین لحظات روی غفلت خط دفاعی اش 
که اجازه دادند یکی از بازیکنان سپاهان با ضربه سر به دیگر 
هم تیمی اش پاس بدهد و آن بازیکن هم آزادانه شوت خود را زد 
که با خوش اقبالی وی توپ به نعمتی خورد و تغییر جهت داد تا به 
گل تبدیل شود. یک امتیاز برای هر دو تیم مناسب بود و نمی توان 
گفت تیمی نسبت به تیم دیگر برتری خاصی داشت. شرایط دربی 
با تمامی بازی ها متفاوت است. پرسپولیس اگر بخواهد استقلال را 
به خاطر شکست مقابل ذوب آهن دست کم بگیرد اشتباه بزرگی 
مرتکب شده است. لازم است کادرفنی تیم ریکاوری مناسبی روی 
بازیکنان انجام دهند تا آنها بتوانند مقابل استقلال بازی خوبی را 
انجام دهند. در روز دربی قدرت پرسپولیس بر استقلال می چربد 
ولی نباید فراموش کنیم که هرچقدر خط دفاعی استقلال ضعیف 
است، خط میانی و هجومی این تیم قدرت زیادی دارد و این موضوع 

می تواند شرایط را برای سرخ پوشان سخت کند.

تساوی برای سپاهان و پرسپولیس مناسب بود 

    فلسطین
پل پوگبا، ستاره فرانسوی یونایتد، در واکنش به اتفاقاتی 
که در فلسطین افتاد، در پیامی که در اینستاگرام خود منتشر 
کرد، نوشت: جهان به صلح و عشق نیاز دارد. به زودی عیدفطر 
فرا می رسد، بگذارید همه ما یکدیگر را دوست بداریم، پل در 
ادامه از هشتگ برای فلسطین دعا می کنیم استفاده کرده است.

        عصبانیت
زین الدین زیدان بالاخره و در هفته 35 لالیگا و پس از 
تساوی 2-2 تیمش برابر سویا، از داور بازی عصبانی شد. 
او در پایان بازی به کنار زمین رفت و از داور در مورد دلیل 
اعلام پنالتی توضیح خواست. زیزو در نشست خبری خود 

گفت که توضیحات داور اصلا او را قانع نکرده است.

         واکسن
در حالی که شاگردان اسکوچیچ روزگذشته واکسن کرونا  
زدند  بازیکنان رقیب نیز واکسینه شدند. بازیکنان تیم ملی 
فوتبال عراق که قرار است اردوی آماده سازی خود را آغاز 
کنند، واکسن کرونا زدند. تیم ملی  عراق در گروه سوم 
انتخابی جام جهانی 2۰22 بالاتر از بحرین و ایران قرار دارد.

ت
شــ

سنو
عک

تیم استقلال در دیدار مقابل ذوب آهن و قبل 
از برگزاری دربی با شکست مواجه شد. »سبو 
شهبازیان« بازیکن سابق آبی های پایتخت در 

این خصوص صحبت کرد. 
 در مــورد شکـســت استــقلال 

مقابل ذوب آهن چه نظری دارید؟
 هر بازی شرایط خاص خود را دارد. در دیدار 
با ذوب آهن برخی بازیکنان کلیدی استقلال 
غایب بودند. البته این موضوع دلیلی بر بازی بد 
استقلال نیست. سیستمی که فرهاد مجیدی 
برای این بازی انتخاب کرده بود، مناسب 
نبود. ذوب آهن تیمی است که بسته بازی 
می کند و با توجه به اینکه مجتبی حسینی، 
سرمربی این تیم در زمان بازیکنی در پست 
مدافع بازی می کرده، مشخص بود که نماینده 
اصفهان به دنبال دفاع متراکم و استفاده از 
ضدحملات است. متاسفانه استقلال بازی را 
با دو مهاجم آغاز کرد و برای بازکردن تراکم 
دفاعی ذوب آهن نتوانست از عرض زمین 
به درستی استفاده کند. وقتی حریف اصفهانی 
از مدافعان بلندقامتی بهره می برد، دلیلی 
نداشت که استقلال بیشتر روی ارسال های 
بلند از کناره ها حساب باز کند. بازی در عرض 
زمین و حرکت از روی زمین باعث می شد تا 
خط دفاعی ذوب آهن باز شود و استقلال به 

گل برسد.
 ذوب آهن در این بازی برنامه خاصی 

داشت؟!
مشخص بود که ذوب آهن روی ضدحملات 
و استفاده از ضربات ایستگاهی برنامه دارد. گل 
اول این تیم روی یک ضربه ایستگاهی و ضربه 
سر کاپیتان ذوب آهن به ثمر رسید. گل دوم هم 
که اشتباه مدافع استقلال و ضدحمله سریع 
ذوب آهن بود که این تیم را به گل دوم رساند. 
به نظرم امیرارسلان مطهری باید از همان ابتدا 
بازی می کرد تا باعث شکاف در خط دفاعی 
ذوب آهن شود اما ورود او در نیمه دوم رخ داد 
که حریف به گل رسیده بود و مسلما با تراکم 

بیشتری دفاع می کرد. 
 با ایـــن شکست، استقلال با شرایط 

روحی مناسب وارد دربی نمی شود!
به نظرم استقلال باید دیدار با ذوب آهن را 
فراموش کند و سعی کند از نظر روحی روانی 
در وضعیت مناسبی قرار بگیرد. هر تیمی که از 
لحاظ انگیزشی بتواند آماده تر باشد در روز دربی 
بهتر بازی می کند. بازگشت غایبان استقلال 
مقابل ذوب آهن هم شرایط را بهتر می کند. البته 

که مجیدی نباید رو به بازی تدافعی بیاورد.
  استقلال در صورت ناکامی در دربی 
باید با قهرمانی این فصل خداحافظی کند!

تردیدی وجود ندارد که دربی مصافی ۶ 
امتیازی برای هر دو تیم است. استقلال اگر 
بتواند از سد پرسپولیس عبور کند، در کورس 
قهرمانی باقی می ماند و البته که چاره ای جز 

شکست پرسپولیس نخواهد داشت. 

گفــتوگــو
سبو  شهبازیان: 
 استقلال باید 

 دیدار با ذوب آهن 
را فراموش کند

فوتبالداخلی
تسنیم: احمد مددی، مدیرعامل باشگاه استقلال تاکید 
کرد که نقشی در لغو جلسه هیات مدیره باشگاه استقلال 
نداشته است. احمد مددی درباره شایعه تماس او با اعضای 
هیات مدیره استقلال برای لغو جلسه روز دوشنبه اظهارداشت: 
نمی دانم چرا باید این حواشی همیشه حول باشگاه استقلال 
ایجاد شود. در تماس حجت نظری با بنده اعلام شد که برای 
رئیس هیات مدیره کاری پیش آمده است. مهدی عبدیان نیز 
به جلسه نیامد. بنابراین من نقشی در لغو جلسه هیات مدیره 
نداشتم. وی در مورد شایعه ناراحتی فرهاد مجیدی از او تصریح 
کرد: اتفاقا با مجیدی صحبت کردم و چنین چیزی صحت ندارد. 
مدیرعامل باشگاه استقلال با انتقاد از انواع حواشی که برای این 
باشگاه ایجاد می شود، گفت: در آستانه دربی هستیم و پاسخ این 
شیطنت ها بعداز این بازی داده می شود. برای برخی ها متأسف 
هستم که دنبال منافع خودشان هستند. ما بازی مهمی در پیش 
داریم و از بازیکنان استقلال می خواهم شکست برابر ذوب آهن 
اصفهان را فراموش کنند و به فکر دربی باشند تا ان شاء ا... با 

کسب نتیجه خوب هواداران را خوشحال کنند.

  به گزارش نشریه آاس اسپانیا، رونالدو نازاریو مالک باشگاه 
وایادولید قصد دارد فرناندو هیرو سرمربی سابق تیم ملی اسپانیا 
را به عنوان مدیر ورزشی این باشگاه منصوب کند. ستاره برزیلی 
سابق تیم فوتبال رئال مادرید که در این تیم با هیرو هم تیمی بود، 
قصد دارد از تجربیات کاپیتان سابق تیم ملی اسپانیا در مدتی که 
مدیرفنی و سرمربی ماتادورها بود بهره بگیرد و این در حالی است 
که میگل آنخل گومس مدیر ورزشی فعلی وایادولید هنوز یکسال 

دیگر قرارداد دارد.
  با وجود انتشار برخی اخبار درباره احتمال برکناری آندره 

پیرلو از هدایت تیم فوتبــال یوونتوس او تا پایــان فصل به کار 
خود ادامه خواهد داد.  شبکه اسپورت ایتالیا گزارش کرد که در 
جلسه ای مدیران باشــگاه یوونتوس پس از باخت 3 بر صفر این 
تیم مقابل میلان در تورین که ســبب خروج بانوی پیر از جمع 
4 تیم بالای جدول شد، تصمیم بر این شده که تا پایان فصل به 
سرمربی جوان تیم فرصت داده شود.  یوونتوس در اولین فصل 
مربیگری پیرلو نه تنها نتوانست از عنوان قهرمانی اش دفاع کند 
بلکه اکنون در آستانه از دست دادن سهمیه لیگ قهرمانان اروپا 
نیز قرار دارد. یووه اکنون با ۶9 امتیاز )یک امتیاز کمتر از ناپولی و 
سه امتیاز کمتر از آتالانتا و میلان( در رده پنجم قرار دارد و این در 
حالی است که این تیم دو بازی سخت دیگر هم پیش رو دارد. بازی 
اول در خانه ساسولو است و بازی دوم در تورین برابر اینتر قهرمان 
زودهنگام رقابت ها. شکست در هر یک از این دو بازی می تواند 

به منزله وداع بانوی پیر با سهمیه لیگ قهرمانان باشد. با 
این وجود مدیران باشــگاه تصمیم گرفته اند به 

پیرلو رأی اعتماد دهند. گویا نبود گزینه های 
کافی برای قبول هدایت تیم در چنین مقطعی 

از فصل و برنامه فشــرده تیم دو عامل 
تاثیرگذار در اتخــاذ این تصمیم از 

سوی مدیران باشــگاه بوده است. 
یوونتوس  روز چهارشنبه مهمان 
ساســولو خواهد بود و سه روز 
بعد از آن هــم میزبــان اینتر 

اســت. بیانکونری 9 روز دیگر در 
فینال جام حذفی برابــر آتالانتا قرار 
خواهد گرفــت و ۱3 روز دیگر فصل 
را با بازی خــارج از خانه برابر بولونیا 
به پایان می رســاند. اگر یوونتوس 
نتواند سهمیه لیگ قهرمانان را بگیرد 

برای اولین بار طی یک دهه اخیر از 
حضور در این رقابت ها باز خواهد 
ماند. اما حتی کسب این سهمیه 
هم برای ابقــای پیرلو در فصل 

آینده کافی به نظر نمی رسد.

بینالملل

اسماعیلحلالی
کارشناس فوتبال 

سیدصالحی: کدام تیم دیگر به جز پرسپولیس در اصفهان با مشکل مواجه شده است؟

درگیری در تونل »نقش جهان« 

حدود ۸۰ روز تا شروع رقابت های المپیک توکیو باقی مانده است، 
با این حال اما گویا پویش جدیدی به ویژه در رابطه با رشته های 
ورزشی مدال آور ایران در این رقابت ها در جریان است؛ اینکه در 
آستانه المپیک و پس از حمایت های صورت گرفته تا این لحظه، 
شاهد به کاربردن و تاکید روی عبارت »قول مدال نمی دهیم« 

هستیم.  
 کاراته

سیدحسن طباطبایی، رئیس فدراسیون کاراته در پاسخ به این 
سوال که کاراته شانس چند مدال در المپیک دارد؟، گفت »کاراته 
ما پرقدرت است و ایران 3 دوره است که در حضور قدرت های 
جهان، قهرمان تیمی جهان شده است. هیچ قولی برای کسب 
مدال در المپیک نمی دهم اما قول می دهم بچه ها با تمام وجود 
بجنگند. ما در بخش کاتا شانس کسب یک سهمیه انفرادی در 

پسران و یک سهمیه انفرادی در بخش دختران داریم و امیدوارم با 
شش سهمیه کامل کومیته و ۲ سهمیه کاتا با ترکیب کامل راهی 

توکیو شویم.«
 کشتی

علیرضا دبیر، رئیس فدراسیون کشتی نیز در مورد انتظار 
مدال آوری از کشتی ایران در المپیک عنوان می کند: »من 
مسئول کشتی هستم و تصمیم آخر را می گیرم اما یک شخصیت 
حقیقی هم دارم که کشتی گیر بوده ام و کشتی را می فهمم و در 
حوزه فنی حرف هایی برای گفتن دارم. واقعیت این است که ما 
تیم های نهم و یازدهم دنیا را تحویل گرفته ایم و در فاصله کمتر از 
دو سال نمی توان این تیم ها را قهرمان المپیک کرد و هیچیک از 
کارشناسان اهل فن و قهرمانان کشتی نیز چنین قولی نخواهند 

داد و ما نیز قول قهرمانی در المپیک را نمی توانیم بدهیم.«

سیدمحمد موسوی، ملی پوش والیبال ایران در فضای مجازی با انتشار   والیبال 
متنی انتقادآمیز نسبت به پاداش دلاری پای سکو نوشت: »به نظر من 
زحمت نکشید و راضی نیستم که به دردسر بیفتید! خدا را شکر می کنیم 
که مدال نمی گیریم چرا که زور دارد بعداز مدال المپیک پاداش ما این قدر 
کم باشد. اگر قطعا من مدال بگیرم و این پاداش را دریافت کنم همان 
مقدار روی مبلغ پاداش گذاشته و به کمیته ملی المپیک بر می گردانم.«

 دوومیدانی 
احسان حدادی از جمله ورزشکارانی است که حمایت مالی و غیرمالی 
فراوانی طی مدت اخیر از وی در راس ورزش ایران صورت گرفته و 
ماجرای خارپاشنه و اصرارش برای عمل در آلمان هم از اتفاقات جالب 
توجه در سال گذشته بود. با این حال او پس از حضور طولانی مدت در 
آلمان، ۲۱ بهمن راهی آمریکا شد تا دوباره زیرنظر »مک ویلکینز« 
تمرین کند اما به تازگی عنوان کرده که از ناحیه دیسک کمر دچار 
مشکل است تا حتی حرف وحدیث هایی در مورد غیبتش در المپیک 

مطرح شود.

پویشقولمدالنمیدهیم!

آرمان ملی: دیدار تـــیم های ســپاهان و 
پرسپولیس اگرچه با تساوی و تقسیم امتیازات 
در ورزشگاه »نقش جهان« به پایان رسید، اما 
حاشیه ها بعداز این دیدار، ادامه داشته و کار 
به درگیری نیز کشیده است. احتمال می رود 

بازیکنانی از هر دو تیم محروم شوند. 
 درگیری

 دیدار تیم های سپاهان و پرسپولیس از ساعت 
۲۰و۲5 دقیقه یکشنبه در ورزشگاه نقش جهان 
اصفهان برگزار شد و در پایان، هر ۲ تیم در یک 
بازی جذاب و دیدنی، به تساوی یک بر یک 
رضایت دادند. »ایرنا« در ادامه نوشت: در پایان 
این دیدار بین برخی از بازیکنان ۲ تیم درگیری 
رخ داد که تا تونل ورودی به رختکن ورزشگاه 
نقش جهان نیز ادامه داشت. این درگیری که 
بین بازیکنان با شدت زیاد جریان داشت و به 
سایر اعضای ۲ تیم نیز کشیده شد که صحنه های 
زشتی را برای فوتبال ایران رقم زد. برخی از 
بازیکنان ۲ تیم در جریان این درگیری مصدوم 
شدند. درگیری ابتدا بین محمدرضا حسینی 
بازیکن سپاهان و کمال کامیابی نیا بازیکن 
پرسپولیس آغاز شد و سایر بازیکنان و اعضای ۲ 
تیم را دربرگرفت. کریم باقری از جمله مربیانی 

بود که در حال آرام کردن اوضاع و هدایت 
بازیکنان خود به سمت رختکن بود. در نهایت، 
نیروی انتظامی وارد تونل رختکن ورزشگاه 

نقش جهان شد و درگیری را خاتمه داد.
حسین نجاتی، ناظر داوری دیدار تیم های   واکنش ناظر بازی

سپاهان اصفهان و پرسپولیس در گفت و گو با 
تسنیم درباره اتفاقات و درگیری های پیش آمده 
در این دیدار اظهارداشت: نه ما و نه هیچیک از 
داوران، درگیری در استادیوم ندیدیم. اگر هم 
این اتفاق افتاده باشد پس از خروج ما بوده و 
باید به فیلم ها استناد شود، اما من از دو نماینده 
فدراسیون هم که در ورزشگاه حضور داشتند 
پرسیدم و آنها هم گفتند که اتفاقی نیفتاده است.

  اعتراض پرسپولیس
پرسپولیسی ها   است  قرار  می شود  گفته 
مدارک و مستندات خود درباره اتفاقات اصفهان 
را به کمیته اخلاق و کمیته انضباطی فدراسیون 
فوتبال ارسال کنند. همچنین باشگاه پرسپولیس 
قرار است نامه ای جداگانه و اعتراض آمیز نیز به 
سازمان لیگ و رئیس فدراسیون فوتبال ارسال 
کند و خواستار رسیدگی به اتفاقات اصفهان شود. 
علاوه بر این اتفاقات، شنیده می شود مسئولان 

باشگاه پرسپولیس به دنبال گرفتن فیلم کامل 
دوربین های مداربسته ورزشگاه نقش جهان 
نیز هستند تا این فیلم را نیز به مستندات و 
مدارک خود اضافه کنند. سرخپوشان نسبت به 
شعارهای پخش شده در استادیوم نقش جهان، 
رعایت نشدن پروتکل های بهداشتی و حضور 
تعداد زیادی از افراد در ورزشگاه و به خصوص 
درگیری پایان بازی و همچنین حاشیه های 

پیش از آغاز این مسابقه معترض هستند.
کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال علاوه   واکنش کمیته انضباطی

بر دریافت گزارش های رسمی از ناظر بازی و 
مسئولان حاضر در ورزشگاه، مستنداتی را هم 
از سوی هر دو باشگاه دریافت کرده و با بررسی 
اسناد و مدارک موجود، برای این دیدار پرونده ای 
را تشکیل خواهد داد. این احتمال وجود دارد 
که قبل از حضور خاطیان در جلسه رسیدگی به 
پرونده، دستور محرومیت موقت برای چندین 
بازیکن و عضو از هر دو تیم صادر شود که معمولا 
غیرقابل تجدیدنظر است. در صورتی که این 
اتفاق طی روزهای آینده رخ دهد، امکان دارد 
برخی از پرسپولیسی ها از جمله سعید آقایی که 
مشخصا به فیلمبردار سپاهان حمله می کند، با 
محرومیت هایی مواجه شوند و دربی تهران را از 

دست بدهند.
سیدمهدی سیدصالحی پیشکسوت فوتبال   روایت  سیدصالحی

در مورد درگیری ها و حواشی بازی توضیح داد: 
ابتدا این را بگویم که همه من را می شناسند 
و می دانند هر حرفی می زنم از روی عقیده ام 
است و هرگز برای جمع کردن فالوور صحبت 
نمی کنم. اتفاقات این بازی از یک هفته قبل از 
شروع آن رقم خورد و دلیلش اخبار و بیانیه هایی 
بود که از سمت باشگاه پرسپولیس می آمد. یکبار 
آمدند گفتند با خودمان آب معدنی به اصفهان 
می آوریم و باردیگر بیانیه دادند که امنیت ما 
در خطر است و این مسائل شائبه برانگیز است 
و حساسیت ایجاد می کند و طبیعی است در 
این شرایط اتفاقاتی که شاهدش بودیم هم رخ 
می دهد. اگر باشگاه های ما رفتار حرفه ای در 
پیش بگیرند و فوتبال را به سمت آرامش ببرند، 
آنگاه شاهد این میزان از توهین در فضای مجازی 

و جاهای مختلف بین هواداران نخواهیم بود. 
سیدصالحی ادامه داد: این فصل همه می دانند 
سپاهان چه رویه ای در پیش گرفته و از حاشیه 
و چالش به دور بوده و حتی در مورد تغییر زمان 
بازی هم حرفی نزدند که به اختلاف ها دامن زده 
نشود؛ ولی در این شرایط از سمت پرسپولیس 
می آیند قبل از بازی آنطور بیانیه می دهند. شما 
نگاه کنید از اول فصل همه تیم ها به اصفهان 
آمدند برای کدامشان مشکلی پیش آمد؟ اگر 
فقط برای یک تیم این مشکلات ایجاد می شود 
باید فهمید دلیلش چیست و از کجاست. وی 
ادامه داد: نگاه کنید محرم نویدکیا از ابتدای 
فصل شخصیت خاصی را از خودش به فوتبال 
ایران معرفی کرده که همه دوستش دارند و حتی 
یکبار هم وارد مسائل حاشیه ای نشده و بارها علیه 
تیم سوت اشتباه زدند؛ ولی هیچوقت در مورد 
داوری حرف نزد. وقتی یکی مثل محرم صبرش 
تمام می شود و بعداز بازی آن حرف ها را می زند 
ببینید مشکل از کجاست. پیشکسوت فوتبال 
در ادامه یادآور شد: من از نزدیک شاهد اتفاقات 
قبل و بعداز بازی بودم و خیلی مسائل به دروغ 
رسانه ای شد. می آیند می گویند به تیم ما حمله 
شده و دو ساعت در هتل بودیم و نمی توانستیم 
از آنجا خارج شویم؛ ولی این حرف راست نیست. 
من در ورزشگاه بودم و سپاهان که میزبان بازی 
بود نیم ساعت دیرتر از پرسپولیس به ورزشگاه 
رسید چرا که هواداران به استقبال آنها رفتند 
و مسیر ۲۰ دقیقه ای را 7۰ دقیقه طول کشید تا 
طی کنند و خود نویدکیا هم خواست دیگر این 
کار را انجام ندهند چرا که تمرکز بازیکنان به هم 
می ریزد. سیدصالحی ادامه داد: من در ورزشگاه 
همه چیز را دیدم. وقتی یک نفر کنار زمین حضور 
دارد یا از عوامل دو تیم است یا از مسئولان فنی 
و اجرایی و رسانه است و هرکسی که آیدی 
کارت داشته باشد می تواند کنار زمین بیاید 
و افراد متفرقه را راه نمی دهند. در این شرایط 
یک تصویربردار مشغول انجام شغلش است 
ولی بازیکن و مدیر روابط عمومی پرسپولیس 
به او حمله می کنند و وسیله فیلمبرداری او هم 
شکسته شد. این چه رفتاری است؟ این هم که 
می گویند تا دو ساعت بعداز بازی در رختکن 

بودند دروغ است چون من آنجا حضور داشتم.

»علیرضا فغانی« داور بین المللی فوتبال ایران  گفت: افزایش 
3۰۰ درصدی حقوق داوران در این مقطع اتفاق خوبی در 

قدم های اول مدیریت فدراسیون فوتبال بود.
  صندوق مالی 

فغانی در ابتدا درباره موضوع تصمیم فدراسیون برای 
ایجاد یک صندوق مالی برای داوران و هزینه درآمدهای 
اسپانسرینگ برای جامعه داوری اظهارکرد: اینکه مدیریت 

فدراسیون تصمیم جدی دارد تا درآمد ناشی از قرارداد 
اسپانسرینگ داوران را به خود داوران بدهد قابل 

تقدیر است. در سال های اخیر این اتفاق رخ 
نمی داد و حالت خوشی هم نداشت. از این 
درآمد چیزی به داوران نرسید و حتی 
در بخش آموزش هم هزینه و اقدامات 

خوبی نشد. 
  افزایش دستمزدها 

این داور بین المللی به موضوع افزایش 
دستمزد داوران هم اشاره و تاکید کرد: 

افزایش حق الزحمه داوران تصمیم بسیار خوبی بود. البته به نظر 
من می تواند بازهم بیشتر هم باشد. به داوران شاغل 
در لیگ های پایین تر هم باید توجه شود. فاصله 
بین دستمزد داور لیگ برتری با سایر لیگ ها 
هم باید حتما وجود داشته باشد. داوران 
لیگ های دیگر باید مدام تلاش کنند تا 
با پیشرفت و قضاوت های بهتر به بالاترین 

سطح داوری فوتبال کشور برسند. 
VAR  

نفر اول لیست بین المللی داوری فوتبال ایران 
در ارتباط با راه اندازی VAR در فوتبال ایران 
تصریح کرد: تجربه من می گوید به محض 
اینکه فدراسیون پروژه ورود این تکنولوژی 
در فوتبال کشور را شروع کند، حدود یکسال 
زمان خواهد برد تا کار به مرحله اجرا برسد. 
به هرحال کلاس های آموزشی داوران، 
نرم افزار، قرارداد برای واردکردن تجهیزات، 

نصب و راه اندازی آنها در ورزشگاه ها اتفاقی نیست که بتواند 
ظرف مدتی کوتاه آنها را انجام داد. فغانی هم چنین اضافه کرد: 
مشکل اصلی سیستم فوتبال ما این است که کار با رفت وآمد 
آدم ها می خوابد. با این وجود امیدوارم در فدراسیون جدید این 
عزمی که وجود دارد با یک کار تیمی و اصولی به نتیجه ای مثبت 

در زمینه ورود VAR به فوتبال کشور همراه شود. 
  شرایط داوری

داور بین المللی فوتبال گفت: متاسفانه در سال های اخیر 
اتفاقات خوبی رخ نداد و ما مشاهده کردیم که داوری فوتبال 
کشور هم وارد داستان های عجیب و غریبی شد و به یکباره تعداد 
داوران را در لیگ برتر و لیگ های دیگر زیاد کردند.  الان تمرکز 
همه باید روی درست کردن ساختار فوتبال ایران باشد. هر 
مسئولی در هر منصبی که قرار می گیرد باید برای برون رفت از 
مشکلات گذشته و ایجاد تحولات مثبت کار کند. توجه به مساله 
آموزش و پرورش استعداد و حمایت همه جانبه از جامعه داوری 
و اهمیت دادن به دغدغه های آنها هم باید وجود داشته باشد که 
امیدوارم مدیریت جدید فدراسیون همان طور که وعده داده تا 
لحظه آخر پای این کار خود بماند. وی در پایان گفت: هیچ کاری 
نمی تواند بدون ایراد باشد و قطعا بسیاری از اهالی فوتبال که 
نقدهایی را هم مطرح می کنند دلسوز هستند. پس نقد باید 
حتما وجود داشته باشد. مدیریت فدراسیون باید تمام فکر و 
تمرکزش را روی ساختارسازی برای فوتبال کشور معطوف کند.

»علیرضا فغانی« داور بین المللی فوتبال:

 فدراسیون فوتبال باید در ساختارسازی تمرکز کند


